
CONSELL EXECUTIU ORDINARI OBERT 
 Palma, 07 de setembre de 2017 

 (Acta aprovada dia xx/xx/xxxx) 

  

Lloc:   Sala d’actes de la FELIB 

Inici:   12:15 h 

Finalització:  13:50h 

 

Assistents 

Joan Carles Verd Cirer, batle de Sencelles i president de la FELIB 

Alfonso Luis Rodríguez Badal, batle de Calvià i vicepresident primer  

Vicent Marí Torres, batle de Santa Eulària del Riu i vicepresident segon 

Domingo Bonnín Daniel, en representació d’Antoni Mir Llabrés, batle d’Alcúdia i 

vocal 

Maria Antònia Mulet Vich, batlessa d’Algaida i vocal 

Liniu Siquier Capó, batlessa de Búger i vocal 

Sebastià Sagreras Ballester, batle de Campos i vocal 

Andreu Isern Pol, batle de Consell i vocal 

Maria Ramon Salas, batlessa d’Esporles i vocal 

Antoni Bennásar Pol, batle de Lloret de Vistalegre i vocal 

Guillem Villalonga Ramonell, batle de Mancor de la Vall i vocal 

Gabriel Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i vocal 

Jose Tur Torres, batle de Sant Antoni de Portmany i vocal  

Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja i vocal 

Josep Marí Ribas, batle de Sant Josep de sa Talaia  

Llorenç Galmés Verger, batle de Santanyí i vocal 

Neus Serra Cañellas, secretària general FELIB 

 

Absents 

Conxa Juanola Pons, batlessa de Maó i vicepresidenta tercera  

Antoni Salas Roca, batle de Costitx i vocal 
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Misericòrdia Sugrañes Barenys, batlessa d’Alaior i vocal 

Magdalena Solivellas Mairata, batlessa de Campanet i vocal 

Rafel Fernández Mallol, batle de Capdepera i vocal 

Rafael Ruíz González, batle d’Eivissa i vocal  

Francisco J. Ametller Pons, batle d’Es Mercadal i vocal  

Josep Carreres Coll, batle de Ferreries i vocal  

Jaume Ferrer Ribas, president del Consell Insular de Formentera i vocal  

Antoni Aguiló Amengual, batle de Fornalutx i vocal  

José Maria Muñoz Pérez, batle de Lloseta i vocal 

Pedro Rosselló Cerdà, batle de Manacor i vocal  

Biel Ferragut Mir, batle de Sa Pobla i vocal 

Llorenç Carretero Tudurí, regidor de l’Ajuntament de Sant Lluís i vocal 

Joan Sastre Coll, batle de Selva i vocal 
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Us convoquem a la reunió del Consell Executiu que tindrà lloc a San Lluís 

(Menorca), el dijous, 7 de setembre, a les 12:00 hores, a la Sala de Plens 

del seu Ajuntament, plaça de Sa Creu s/n, d'acord amb l'ordre del dia 

següent: 

 

• Aprovació de les actes dels dies 1 i 15 de juny de 2017. 

• Proposta de nova imatge corporativa de la federació. 

• Presentació de la Guia: “Ajuntaments Transparents, 

Ajuntaments Democràtics”. 

• Informació a càrrec del President. 
 

• Precs i preguntes. 

 

 
 
 
 

                                                                          

 

Joan Carles Verd Cirer 

President FELIB 

Palma, 29 d’agost de 2017 
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Desenvolupament de la sessió 

El president dóna la benvinguda a tots els assistents a la reunió del 

Consell Executiu. Informa que aquesta reunió estava prevista realitzar-la a 

l’ajuntament de Sant Lluís, Menorca, però com s’ha cancel·lat el vol ha 

sigut impossible traslladar-se. Comenta que s’intentarà realitzar el proper 

consell executiu a l’illa de Menorca. 

 

1. Aprovació de les actes de dia 1 i 15 de juliol de 2017 

El president demana la conformitat dels assistents per aprovar les actes de 

les sessions anteriors. S’aproven per assentiment dels assistents. 

 

2. Proposta de nova imatge corporativa de la Federació. 
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El president presenta la proposta de la nova imatge corporativa de la 

Federació. Informa que l’empresa que realitza aquesta proposta és 

DISSET*, i s’acordà amb la mateixa que el canvi d’imatge no tindria cap 

cost per la federació a canvi de fer arribar als ajuntaments, les distintes 

campanyes que aquesta empresa realitza, però que les entitats locals 

tampoc tenen cap obligatorietat amb l’empresa. 

 

Després d’un seguit d’aportacions, s’acorda que la lletra a utilitzar serà la 

del primer exemple, que és més nítida i amb color blau grisenc, i les illes 

seran dels mateixos colors que la bandera de la nostra comunitat 

autònoma. 

 

3. Presentació de la Guia: “ Ajuntaments Transparents, Ajuntaments 

Democràtics”. 

 

El president informa que la FELIB ha elaborat una guia per a una major 

transparència dels ajuntaments en col·laboració amb el Centre 

d’Ensenyament Superior Alberta Giménez (CESAG) i el Govern de les Illes 

Balears. Comenta que el llibret recull la manera de comunicar-se de forma 

més eficient entre l’administració local i els ciutadans. Informa que aquest 

és el segon llibret d’una col·lecció de guies que la FELIB ha posat en 

marxa amb la finalitat d’avançar i modernitzar la gestió que es fa en els 

ajuntaments.  

 

El senyor Pedro Bofill, assessor jurídic de la FELIB, informa que el manual 

de transparència recull les preguntes essencials que els ajuntaments s’han 

de fer per implantar un sistema de transparència eficaç, com s’ha de posar 

en pràctica i com s’ha de facilitar l’accés a la informació i quin ús s’ha de 

fer del codi de Bon Govern.  Informa que el llibre explica com es pot 

obtenir el segell de transparència i participació “Infoparticip”. 
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El president recalca que l’elaboració d’aquesta guia no ha suposat cap 

cost a la FELIB, ja que ha sigut subvencionada, mitjançant conveni, per la 

conselleria d’Administracions Públiques.  Informa, alhora, que es farà 

arribar a tots els  ajuntaments un exemplar per cada regidor.  

 

 

4. Informació a càrrec del President 

4.1. El senyor Alfonso Rodríguez, batle de Calvià, informa que els propers 

dies 16 i 17 de novembre de 2017, l’ajuntament de Calvià organitza, junt 

amb la FEMP, les primeres jornades de comunicació des de les 

administracions públiques, amb l’objectiu de crear un lloc de trobada de 

reflexió i debat entre les persones professionals de la comunicació pública.  

 

4.2. El president comenta que l’ajuntament d’Alcúdia ha fet arribar un escrit 

a la FELIB referent al fons del romanent de tresoreria.  

Pren la paraula el senyor Domingo Bonnin, regidor de l’ajuntament 

d’Alcúdia, i explica les gestions fetes per part de l’ajuntament davant el 

Ministeri d’hisenda i funció pública del Govern Central. Exposa la 

necessitat de reinversió en infraestructura, dotació de personal i millora de 

la qualitat dels serveis cap al ciutadà, tenint en compte que es té un 

romanent de 56 milions d’euros al banc i que en compliment de la 

normativa del Govern Central, no es poden emprar. És per tot això que 

demana el recolzament de la FELIB i de tots aquells ajuntaments que es 

trobin en la mateixa situació.  

 

El president comenta que aquesta mateixa situació la pateixen molts 

ajuntaments de les illes, i proposa crear una comissió interna, presidida 

per l’ajuntament d’Alcúdia, i coordinar les actuacions de forma conjunta.  

 

El senyor Alfonso Rodríguez, batle de Calvià, comenta que aquest tema 

s’ha tractat moltes vegades a la FEMP, i que a més, els ajuntaments 



CONSELL EXECUTIU ORDINARI OBERT 
 Palma, 07 de setembre de 2017 

 (Acta aprovada dia xx/xx/xxxx) 

  

d’Espanya a l’any 2016 ja  estaven per davall del nivell de deute a 

aconseguir a l’any 2020. Creu que les mesures a prendre en aquesta 

comissió han de ser més contundents i no limitar-se a sol·licitar i demanar, 

ja que això fa molt de temps que es ve fent.  

 

El senyor Josep Marí, batle de Sant Josep de la Talaia, recalca que aquest 

romanent de les entitats locals pot provocar, al Govern Central, la  

possibilitat de minvar o limitar la seva aportació als ajuntaments.  

 

4.3. El president dona la paraula al senyor Vicent Marí, batle de Santa 

Eulària des Riu, per tractar el tema de convocatòria per finançar els 

projectes de l’impost de turisme sostenible. Exposa que aquesta 

convocatòria només donava la possibilitat a presentar projectes a la 

comunitat autònoma, als Consells, l’ajuntament de Palma i les demés 

entitats locals si ho feien de forma supramunicipal i sempre a través de la 

FELIB. Comenta que com entitats locals, haurien de tenir els mateixos  

drets i que fos la comissió avaluadora la que decidís quins projectes posar 

en marxa. Exposa que, d’aquesta forma, els ajuntaments no han pogut 

presentar els projectes que consideraven interesants, sinó  només els 

supramunicipals, ja que l’opció primera només es podia realitzar mitjançant 

la tramitació dels Consells Insulars.  

Exposa que creu adient, com a FELIB, reivindicar la pròpia autonomia dels 

ajuntaments i que aquests puguin presentar els projectes que considerin 

adients per cada un dels municipis.  

 

Pren la paraula el president comentant que el més adient seria que aquest 

impost fos únicament municipal. Comenta que aquestes condicions són 

anuals i que, com a tal, l’any que ve es poden modificar, però comenta, 

alhora, que políticament consideraren més adient un augment del  fons de 

cooperació local, on tots els ajuntaments tenen un benefici, que una major 

participació en la distribució de l’impost del turisme sostenible.  
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El senyor Alfonso Rodríguez, batle de Calvià, comenta que és normal que 

els ajuntaments vulguin tenir més veu en l’ús de l’impost de turisme 

sostenible, però no s’ha d’oblidar que aquest és un impost autonòmic, i 

com a tal, la decisió d’inversió també és autonòmica. Exposa que, l’any 

passat, l’error fou convidar als ajuntaments a presentar projectes, i que pel 

seu parer, és més adient augmentar el fons de cooperació, ja que les 

obres realitzades amb l’impost del turisme sostenible, inevitablement,  

sempre es realitzaran en un municipi o altre, i si aquest s’ha de repartir 

entre tots els municipis la quantitat a percebre no és superior al pla d’obres 

i serveis. 

 

Després d’un seguit de reflexions, el president conclou dient que per fer-ne 

una valoració s’haurà d’esperar a veure quins són els projectes elegits 

com a subvencionables.  

 

4.4. El president comenta que al consell executiu de 4 de juliol de 2016, el 

senyor Marc Pons, conseller de Territori, Energia i Mobilitat, exposà la 

pròrroga de la disposició addicional quarta de la Llei d’ordenació i ús del 

sòl (LOUS) presentant una proposta per etapes. Exposa que s’acordà que 

els ajuntaments havien de seguir aquestes etapes, que si finalitzava un 

termini d’actuació i algun ajuntament no havia realitzat les tasques 

oportunes, hauria de deixar de donar llicències fins que es complís amb 

l’etapa necessària. Comenta que tal i com s’ha redactat la norma, els 

ajuntaments hauran de deixar de donar llicències fins que hagin complit 

amb tots els requisits, i no només amb una etapa.  
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  5. Precs i preguntes 

5.1 Pren la paraula el senyor Antoni Bennàssar, batle de Lloret de 

Vistalegre, per exposar la seva preocupació en quan a la neteja dels 

torrens. Demana si la FELIB pot fer arribar aquesta preocupació al Govern, 

ja que la responsabilitat és de la Direcció general de Recursos Hídrics. 

 

El president demana si els ajuntaments han rebut una sol·licitud de la 

conselleria de Medi Ambient, demanant quins punts febles tenia cada 

municipi. Informant, alhora, que l’ajuntament de Sencelles no ha rebut dita 

sol·licitud. 

El senyor Sebastià Sagreras, batle de Campos, informa que la regidora de 

l’ajuntament de Campos va rebre una telefonada d’un tècnic d’ABAQUA, 

per demanar quines eres les prioritats del seu municipi. Comenta que la 

responsabilitat és del Govern, i que els ajuntaments poden assenyalar 

quins torrents són els que tenen més vegetació, però no poden prioritzar 

perquè mai es sap quin és el que es pot desbocar. 

 

La senyora Maria Antònia Mulet, batlessa d’Algaida, comenta que referent 

als ajuts del Govern Central per les inundacions del mes de gener a 

municipis afectats i particulars, l’ajuntament d’Algaida sol·licità aquestes 

ajudes, quasi 100 milions d’euros en danys, i que encara no han tingut cap 

resposta. 

 

El senyor Gabriel Ferrà, batle de Puigpunyent, recalca que al darrer 

consell  executiu, el senyor Joan Sastre, batle de Selva, ja feu una 

exposició en quan a la retribució per danys, i s’acordà demanar una relació 

de les ajudes que s’han atorgat i en quin punt es troba el procediment. 

En quan a la neteja dels torrents, comenta que l’ajuntament de 

Puigpunyent, degut al desbordament del torrent  i amb la conseqüència 

d’un accident amb mort,  realitzà un projecte per ABAQUA , i pareix ser 

que aquesta entitat l’ha desviat al departament de carreteres del Consell 

de Mallorca. Comenta que, al seu parer, són els tècnics de recursos 
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hídrics del Govern, els que han de prioritzar depenent dels recursos que 

disposin. 

 

La secretària general comenta que s’ha tingut una reunió a Delegació de 

Govern amb el senyor Evelio Gómez, referent a les ajudes sol·licitades, i la 

conclusió fou que totes les sol·licituds realitzades, tant des de les distintes 

administracions com de particulars, tenen alguna deficiència a subsanar., 

però que encara estan pendents de realitzar les notificacions. 

 

5.2 El senyor Antoni Bennassar exposa que els ajuntaments, sobretot els 

de municipis petits, depenen de les subvencions dels consells insulars, i el 

retard en el pagament de les mateixes produeix problemes en la tresoreria 

de l’ajuntament. Demana instar al Consell de Mallorca, i als altres Consells 

Insulars si es necessari,  a accelerar els terminis de pagament. 

 

5.3 El senyor Gabriel Ferrà, batle de Puigpunyent, exposa que els 

ajuntaments petits disposen d’uns recursos de policia local i guàrdia civil 

molt limitats. Demana sol·licitar una reunió amb Delegació del Govern per 

poder tractar aquest tema.  

 

5.6 El senyor Vicent Marí, batle de Santa Eulàlia des Riu, comenta la 

preocupació en quan al moscard tigre. Informa que els anys anteriors era 

el Consell Insular d’Eivissa el que s’encarregava de les petites colònies de 

moscard tigre, però que aquest s’ha expandit i ara es cada ajuntament el 

que s’ha d’encarregar del seu municipi.  

La senyora Maria Antònia Mulet, batlessa d’Algaida, comenta que ells fa 

molt d’anys que s’encarreguen d’aquest problema, i que la solució es 

conscienciar als veïns per tal que no deixin aigua estancada i fumigar. 

Pren la paraula el senyor Rodríguez Badal, batle de Calvià, per informar 

que malgrat el seu ajuntament fa anys que inverteix recursos propis per a 

l’extinció del moscard tigre, aquest va en augment, i considera necessari 

sol·licitar ajuda a les entitats supramunicipal.  
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Sense més assumptes per tractar, el president aixeca la sessió, de la qual, 

com a secretària, estenc aquesta acta. 

 

La secretària general   Vist i plau 

    El president 

 

 
 


